
 Referat     af     Skolebestyrelsesmøde     Specialskolen     Lolland 

 Dato     og     klokkeslæt:  16.     august     kl.     17     -     20 
 Sted:  Blæsenborg     skole,     store     mødelokale 
 Forplejning  :  Sandwich,     vand,     kaffe 
 Deltagere:  Forældrerepræsentanter:     Katrine     Rose     Andersen,     Jannie     Barfoed-Høj,     Kim     Østfeldt-Witt,     Maria 

 Edlenborg     Mortensen,     Maria     Schouw     Nielsen,     Mikkel     Nielsen,     Rikke     Østfeldt-Witt 
 Medarbejderrepræsentanter:     Anette     Bekker-Olsen,     Margit     Steen     Høyer     Larsen 

 Fraværende:  Medarbejderrepræsentant:     Margit     Steen  Høyer     Larsen 
 Mødeleder:  Mikkel     Meinild     Schouw 
 Gæster:  Linda     Fausing,     afd.     leder     Centerafdelingen 
 Referent:  Jørgen     Danielsen 

 1.  Konstituering     ny     skolebestyrelse 
 Sagsfremstilling: 
 Der     skal     findes     ny     formand     og     næstformand     –     vælges     blandt     forældrerepræsentanterne. 

 Efter     valget     indtager     nyvalgt     formand     rollen     som     mødeleder. 

 Beslutning: 
 Ny     formand     for     skolebestyrelsen:     Mikkel     Meinild     Schouw 

 Ny     næstformand     for     skolebestyrelsen:     Rikke     Østfeldt-Witt 

 2.  Godkendelse     af     dagsorden 
 Referat 

 Bestyrelsen     ønsker,     at     der     kommer     ledelses-INFO     8     dage     forinden     næste 
 bestyrelsesmøde. 

 Bestyrelsen     ønsker     referater,     der     mere     tydeligt     viser     de     beslutninger     bestyrelsen     træffer, 
 samt     hvilke     sager,     der     er     i     proces/under     behandling,     men     som     mangler     endelig     afgørelse, 
 fx     på     grund     af     manglende     informationer     fra     eksterne     aktører. 

 3.  Nyt     fra     afgående/tiltrædende     formand 
 Sagsfremstilling: 
 Nyt     fra     afgående     formand     og     evt.     nyt     fra     tilgående     formand 

 Beslutning: 
 Afgående     formand     glæder     sig     til     det     fremtidige     samarbejde. 

 Tiltrædende     formand:     Mener     at     det     er     vigtigt     at     arbejde     for     at     skabe     den     bedste     skole     for 
 børnene     i     Specialskolen     Lolland. 

 Der     er     udfordringer     forbundet     med     at     lave     principper     for     Specialskolen,     da     der     mangler 
 en     overordnet     politisk     vision     for     Specialskolen 



 Jannie     udtrykker,     at     der     måske     godt     kunne     laves     principper     for     fx     skole/hjem 
 samarbejdet. 

 Mikkel     udtrykker,     at     det     er     vigtigt     at     bestyrelsen     også     overholder     styrelsesvedtægten     og 
 lovgivningen     på     området. 

 Specialskolen     udtrykker     at     såfremt     at     man     måtte     konstatere,     at     lovgivning     ikke     måtte 
 blive     fulgt,     vil     det     blive     undersøgt     og     rettet     ind     efter     reglerne. 

 Skolen     vil     gerne     bede     om     at     såfremt     bestyrelsen     måtte     konstatere     lovbrud     i     forhold     til 
 lovgivning     eller     andet,     at     der     bliver     rettet     henvendelse     direkte     til     skoleledelsen. 

 4.  Nyt     fra     skoleleder 
 Sagsfremstilling 
 Nyt     fra     skolens     ledelse.     Ledelses-INFO     udsendt     på     skrift. 

 Beslutning 

 Skolebestyrelsen     skal     orienteres     nærmere     om     budgettet. 

 Skolebestyrelsen     vil     også     gerne     have     en     mere     klar     beskrivelse     af,     hvad     tilbuddene 
 konkret     tilbyder/rummer.     Dette     skal     også     afspejle     sig     på     skolens     hjemmeside. 

 5.  Drøftelse     af     forretningsorden 
 Sagsfremstilling 

 Drøftelse     og     aftale     af     forretningsorden     herunder     faste     og     variable     punkter 

 Deltagelse     af     afdelingsledere     på     møder 

 Deltagelse     af     andre     parter 

 Årlig     drøftelse     med     øvrige     forældre 

 Afsnit     fra     styrelsesvedtægt     kap.     5,     §8     -     §17     –     se     bilag     1: 

 Beslutning 

 Bestyrelsen     laver     en     messenger-gruppe,     hvor     bestyrelsen     kan     udveksle     synspunkter     og 
 dagsordenspunkter. 

 Formand     udsender     dagsorden     i     tæt     samarbejde     med     skoleleder. 

 Punkter     til     dagsorden     kan     indgives     til     formand     senest     8     dage     inden     afholdelse     af     møde. 

 Dagsorden     med     bilag     udsendes     senest     jf.     styrelsesvedtægterne     4     dage     inden     mødet. 

 Relevante     afdelingsledere     deltager     når     skolebestyrelsesmødet     afholdes     på     deres     lokale 
 matrikel. 



 Jørgen     drøfter     med     Cathie     hvor     meget     deltagelse     på     skolebestyrelsesmøderne,     der     kunne 
 give     mening     for     hende. 

 Skolebestyrelsen     deltager     på     de     lokale     forældrerådsmøder     på     afdelingerne. 

 Skolebestyrelsen     vil     repræsentere     skolens     afdelinger     ved: 

 Maria     E.     M.     repræsenterer     Østofte 

 Katrine     for     Nakskov 

 Rikke     repræsenter     Center     Trin     1 

 Kim     repræsenterer     Center     trin     2 

 Jannie     repræsenterer     Center     –     trin     3 

 Maria     S.     N.     repræsenterer     Horslunde     –     Autisme 

 Mikkel     repræsenterer     Horslunde     –     Udeskole 

 Forældrerepræsentanterne     orienterer     kort     om     hvem     de     er     og     hvad     de     kan     som     medlem 
 af     skolebestyrelsen     på     de     kommende     forældremøder     august     2022. 

 Elevrepræsentanter     får     fast     punkt:     ”Nyt     fra     elevrådene”     på     dagsorden. 

 6.  Elevdeltagelse     i     skolebestyrelsesarbejdet 
 Sagsfremstilling: 
 Drøftelse     og     beslutning     om     vilkårene     for     elevrepræsentanter     herunder: 

 -  Mødedeltagelse     –     fysisk/online? 
 -  Hvilke     punkter     deltager     elevrepræsentanter     i? 
 -  Evt.     særlige     vilkår     for     elevrepræsentanter? 

 Beslutning 

 Elevrepræsentanter     deltager     on-line.     Efter     aftale     med     forældre     og     afklaring     af 
 transportmæssige     udfordringer     vil     elevrepræsentanter     dog     kunne     deltage     fysisk. 

 Jørgen     undersøger     om     antallet     af     elever     kan     være     4     –     inden     for     rammerne     i 
 styrelsesvedtægterne. 

 Skolebestyrelsen     er     opmærksom     på     at     elevrepræsentanterne     ikke     kan     tvinges     til     at 
 deltage     i     et     elevråd,     men     skolen     skal     arbejde     for     at     oprette     elevråd     på     alle     afdelinger. 

 Elevrepræsentanterne     deltager     i     relevante     punkter     –     punkterne     lægges     som     de     første 
 punkter     på     dagsorden. 

 Elevrepræsentanterne     må     dog     ikke     deltage     i     punkter     omhandlende     personsager. 

 Det     er     vigtigt     at     skolen     og     skolebestyrelse     forsøger     at     skabe     så     trygt     et     miljø     som     muligt 
 elevrepræsentanterne     i     skolebestyrelsen. 



 7.  Kursus     i     skolebestyrelsesarbejdet 
 Sagsfremstilling 

 Skoleleder     foreslår,     at     der     arrangeres     kursus     i     skolebestyrelsesarbejdet     med     foreningen 
 ”Skole     og     Forældre”.     I     givet     fald     skal     der     findes/aftales     tidspunkt. 

 Beslutning 

 Skolebestyrelsen     vil     gerne     deltage     i     et     kursus. 

 Mikkel     undersøger     hvordan     og     hvornår     et     kursus     kunne     afholdes     samt     om     kurset     også 
 kan     have     deltagelse     af     skoleledelsen     samt     evt.     inviterede     gæster     fx     politikere     fra     BSU 
 udvalget. 

 Maria     S.N.     påpeger     udfordringen     ved     kun     at     tilbyde     skolebestyrelsen     kurset     og     ikke 
 administrationen     samt     en     repræsentant     fra     Børne-     og     Skoleudvalget.     På     den     måde     bliver 
 samarbejdet     ensrettet     og     der     undgås     fremtidige     misforståelser     samt     udfordringer,     der 
 måtte     være     forbundet     med     det,     at     drive     en     specialskole.     Maria     foreslår     endvidere,     at     der 
 fremsendes     invitationer     til     administration     samt     Børne-     og     skoleudvalget     med     henblik     på 
 at     deltage     i     kurset. 

 Punktet     tages     op     på     næste     møde. 

 8.  Drøftelse     og     prioritering     af     skolebestyrelsens 
 indsats/arbejdsområder     i     skoleåret     2022-2023 

 Sagsfremstilling 

 Det     foreslås,     at     der     laves     en     oplistning     og     prioritering     af     indsatser     som     skolebestyrelsen 
 agter     at     have     fokus     på. 

 Nedenstående     er     eksempler     på     indsatser     som     skolebestyrelsen     kan     have     fokus     på: 

 Fastsættelse     af     principper 

 Fastsættelse     af     et     værdiregelsæt 

 Fastsættelse     af     ordensregler 

 Tilsyn     med     skolen     gennem     redegørelser     om     særlige     områder     skolebestyrelsen     ønsker     at 
 tilse. 

 Yderligere     beskrivelse     af     arbejdsopgaver     kan     desuden     læses     i     ”Skolebestyrelsens 
 håndbog”. 

 Beslutning 

 Skolebestyrelsen     vil     gerne     arbejde     med     principper     og     visioner,     men     mangler     en 
 overordnet     politisk     vision     for     Specialskolen. 

 Skolebestyrelsen     vil     gerne     invitere     ny     direktør     med     til     et     førstkommende 
 skolebestyrelsesmøde     for     at     drøfte,     hvordan     og     hvornår     en     politisk     vision     kan     blive     skabt. 



 Skolebestyrelsen     vil     have     indsamlet     materiale,     der     måtte     være     blevet     lavet     omkring 
 principper     mv.     udleveret     fra     de     enkelte     matrikler,     samt     de     tiltag     der     er     lavet     i 
 ledelsesgruppen     med     henblik     på     videreudvikling. 

 9.  Trafiksikkerhed     ved     fodgængerfelt     ved     Specialskolens     afdeling     i 
 Østofte 

 Sagsfremstilling 

 Medarbejderrepræsentant     Anette     Bekker-Olsen     ønsker     en     drøftelse     af     trafiksikkerheden 
 ved     Østofte     gade,     hvor     bl.a.     specialskolens     elever     dagligt     skal     krydse     vejen     mellem 
 skolegård     og     nyetableret     lege-     og     naturområde     på     den     anden     side. 

 Beslutning 

 Skolebestyrelsen     ønsker     på     ingen     måde,     at     legepladsen     tages     i     brug,     førend     der     er     bedre 
 vejsikkerhed. 

 Skolebestyrelsen     insisterer     på,     at     det     undersøges     nærmere     hvilke     foranstaltninger,     der 
 kan     skabe     en     større     trafiksikkerhed     for     børnegruppen     på     den     pågældende     matrikel. 

 Forslag     til     ændringer: 

 -  Chikaner/speed-bumps 
 -  Hegn     ved     legeplads     på     det     grønne     område 

 10.  Kalender     for     skolebestyrelsen 
 Sagsfremstilling 

 Der     skal     aftales     antal     skolebestyrelsesmøder     og     datoer. 

 Beslutning 

 Næste     møde     onsdag     den     14.     september     2022     kl.     17     -     20. 

 Formanden     fremlægger,     at     med     den     forestående     arbejdsbyrde     skal     skolebestyrelsen 
 afholde     møder     mindst     én     gang     om     måneden     frem     til     årsskifte. 

 Jørgen     kommer     med     forslag     til     øvrige     bestyrelsesmøder     i     skoleåret     2022-2023. 

 11.  Evt. 
 Kommende     punkter     til     bestyrelsesmøde 

 Høringssvar     på     budget 

 Evalueringsrapport 

 Jannie     spørger     ind     til     tilmelding     til     Skole     og     forældres     Landsmøde     i     november. 



 Skolebestyrelsen     kan     deltage     med     2     personer. 

 Rikke     spørger     ind     til     svømmeretningslinjer     for     varmtvandsbassinet. 

 Jørgen     undersøger     om     man     kan     benytte     reglen     beskrevet     i     afsnit     4     i 
 svømmeretningslinjerne. 

 Skolebestyrelsen     har     indtil     næste     møde     til     at     finde     ud     af     om     man     vil     deltage. 


